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Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 13 april 2016, kl. 13.30 – 15.25 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf.  

Anders Gullander (L), 1 v. ordf. 

Mikael Lindström (S), 2 v. ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Elisabeth Dingertz (M) 

Jan Dolk (KD) 

 

Ina Ununger (C) 

Karin Aaseby (S) 

Sandro Wennberg (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

 

Tjg ersättare 

 

Övriga ersättare 

Magnus Danielsson (S) 

 

Malin Bellander (M) 

Thomas Jonsson (M)  

Camilla Lien (M) 

Allan Sooman (L) 

 

Fredrik Sneibjerg (L) 

 

Mica Nordström (C) 

Linda Nygren (S) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Per Fogelström 

Frida Nilsson 

Hans Ivarsson 

Annica Lempke 

Lena Gullmert 

Monica Fransson 

Lars Fladvad 

 

Utses att justera Mikael Lindström (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Torsdagen den 21 april 2016 på kansli- och utredningsavdelningen, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  § 70 - 94 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
   Per Fogelström 

 

  Ordförande ......................................................................... 
   Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
   Mikael Lindström     

 

Anslag om justering uppsatt 2016-04- 

 

Anslaget skall nedtas 2016-05- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 70 

Finansrapport per den 31 december 2015 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Rapporten godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I finansrapporten framhålls att Värmdö Bostäder AB inte längre omfattas av kommu-

nens finanspolicy i och med att 49 procent av aktierna i bolaget sålts. 

 

Av rapporten framgår att under 2015 ökade kommunens låneskuld med 71 mnkr till 

1 583 mnkr. Låneportföljens snittränta sjönk markant under året, från 2,46 % 2014 till 

1,75 % 2015. Under andra halvåret 2015 låg snitträntan på 1,61 %. Detta är främst en 

effekt av ett allmänt sänkt ränteläge och omplacering av krediter med lägre marginaler. 

 
Handlingar i ärendet 

Finansrapport per den 31 december 2015, SEU 2016-03-08 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 71 

Överföring av investeringsmedel från 2015 till 2016 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Förslaget till överföring av investeringsmedel från 2015 till 2016 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Bokslutet 2015 för investeringsbudgeten visar att sammanlagt 717 860 tkr kvarstår 

oförbrukade. 675 225 tkr föreslås balanseras till 2016 kr. I tjänsteskrivelse redovisas 

årets nettoutfall jämfört med nettobudget och respektive nämnds förslag till överföring 

av budgetmedel  

 

Vidare redovisas förvaltningens förslag till balansering från 2015 och budget för 2016 

för investeringar på nämnder (tkr): 

 

 

Handlingar i ärendet 

Förslag till överförening av investeringsmedel från 2015 till 2026, SEU 2016-03-23 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”S-gruppen deltar inte i beslutet med hänvisning till vårt eget förslag till 

investeringsbudget för 2016.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 5 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 15KS/593 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 72 

Verksamhetsberättelse 2015 för kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Verksamhetsberättelsen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse för 2015 avser, utöver kommunstyrelsen, 

verksamheter inom: 

 politisk ledning 

 sektorn för administration, ledning och service 

 sektorn för ekonomi och uppföljning 

 fastigheter KS 

 Storstockholms brandförsvarsförbund 

 kommunstyrelsens planutskott 

 plan, mark och exploatering. 

 

Av verksamhetsberättelsen framgår ekonomiskt årsbokslut, uppföljning av effektmål 

och indikatorer samt uppdrag.  

 
Handlingar i ärendet 

Verksamhetsberättelsen 2015 för kommunstyrelsen, SALS 2016-02-11 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I verksamhetsberättelsen för 2015 kan vi konstatera en relativt hög måluppfyllelse på 

sina håll. Men samtidigt kan vi konstatera att medborgarna inte ökat sin nöjdhet när 

det gäller inflytandefrågorna. Medarbetarna som är vår viktigaste resurs visar på en 

mindre grad av frisknärvaro än tidigare år.  Vi kan också konstatera att skillnaderna 

mellan mäns (4,9%) och kvinnors (9,5%)  frisknärvaro ökar.  

När det gäller uppdragen kan vi konstatera att många uppdrag är i gång. Uppdraget 

kring framtida användning av torkhuset står det att ärendet bereds inom förvaltningen. 

Vi ser fram emot att så snart som möjligt få fram ett underlag för att ge ett uppdrag. Vi 

ser med oro på att uppdraget om att få fram ett avtal med Värmdö bostäder för nyan-

lända flyktingar och ensamkommande barn och ungdomar inte genomförts. Den frå-

gan måste lösas ut under 2016.” 
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Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 15KS/393 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 73 

Verksamhetsberättelse 2015 för kommunfullmäktige m fl 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Verksamhetsberättelsen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Verksamhetsberättelsen för kommunfullmäktige m.fl. omfattar verksamheter inom 

kommunfullmäktige, partistöd, utbildningsbidrag, politiska sekreterare, revision samt 

valnämnd. 

 
Handlingar i ärendet 

Verksamhetsberättelse 2015 för kommunfullmäktige m.fl., SALS 2016-02-11 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0169 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 74 

Årsredovisning 2015 för kommunen och koncernen 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Årsredovisningen godkänns och balans- och resultaträkningen fastställs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunen redovisar ett positivt resultat 2015 med + 100 mnkr, ett avsevärt starkare 

resultat än föregående år. Visserligen inkluderar utfallet tillfälliga intäkter på samman-

lagt något tiotal mnkr, men ändå får bokslut 2015 anses spegla en ekonomi i god ba-

lans. Kommunens finansiella mål om ett resultat på 2 % av skatteintäkter och bidrag, 

d.v.s. ca 40 mnkr, har uppnåtts med bred marginal. 

 

Under flera år har nämnderna visat underskott jämfört med budget, men 2015 bröt 

nämnderna den trenden och redovisade sammantaget ett överskott med ca 6 mnkr. Nå-

gon enstaka nämnd visar alltjämt betydande underskott, det är en utmaning att framde-

les komma till rätta även med det. 

 
Handlingar i ärendet 

Årsredovisning 2015 för kommunen och koncernen, SEU 2016-03-29 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I årsredovisningen från 2015 kan vi konstatera ett resultat på 100 miljoner. Vi social-

demokrater anser att detta ekonomiska överskott inte kan betraktas som något positivt 

så länge inte målen är uppfyllda, planerade investeringar inte blir av och medborgarna 

inte får sina lagliga rättigheter tillgodosedda. 

 

Det finns många händelse under året som vi delar majoritetens glädje över, men vi 

skiljer oss åt i historiebeskrivningen på en rad punkter. Den mest tydliga är hur vi han-

terar de medborgare med störst behov. Vård och omsorgsnämnden har under året fått 

ett underskott på 40 miljoner kronor. Vaga, och ännu inte verifierade, subjektiva upp-

fattningar om att kommunen varit för “generös” i tilldelningen av stöd till personer 

med funktionshinder, har lett fram till en brutal inskränkning i stödet. Detta står i bjärt 

kontrast med årsredovisningens skrivningarna på sidan 6. “Arbetssättet vid bistånds-

bedömning för personer med funktionsnedsättning har utvecklats under året. En rätts-

säker och skyndsam handläggning av god kvalitet med kunden i fokus utifrån nu gäl-

lande rättspraxis är prioriterat.” Vi häpnar över denna skrivning som går så stick i 

stäv med verkligheten där vi under året har konstaterat en slakt av stödet till funktions-

nedsatta. Vi har protesterat i alla upptänkliga former mot den, som vi menar, lagstri-

diga hanteringen vid bedömningen av insatser för funktionsnedsatta. 
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Vi delar den oro som man lyfter fram gällande medarbetarna. Vi kan konstatera en ök-

ning av personalomsättningen med 13,1% mot 10,0% 2014 samt en ökning av sjuk-

skrivningarna. Dessa frågor måste prioriteras framöver då medarbetarna är våra viktig-

aste resurser. 

 

I de olika facknämnderna finns det fler aspekter på historiebeskrivningen som vi kom-

mer att återkomma till under kommunfullmäktigebehandlingen. Några noteringar som 

vi ändå vill göra är att vi kan konstatera att man i Kultur- och fritidsnämnden inte 

lyckas med att verkställa de investeringar som kommunen avsätter resurser för vilket 

är djupt beklagligt och oroväckande. Detta har varit ett problem under många år och 

bör lyftas framöver. Att utbildningsnämndens verksamheter går med underskott anser 

vi handlar om en underfinansiering. I reella tal höjdes skolpengen och pengen till för-

skolan med ca 1% samtidigt som lönerna ökade med över 2 %. Att då hävda att perso-

nalkostnaderna blev för höga är inte en tillfredställande förklaring. Vi ser också med 

stor oro att målet att elevernas kunskaper ska öka inte är uppfyllt och de andra två må-

len enbart delvis är uppfyllda. Vi kan också konstatera att hälften av socialnämndens 

mål är inte uppfyllda. 

 

Med en svag måluppfyllnad, medborgare som inte ges det stöd som de behöver samt 

investeringar som inte blir av överskuggas glädjen över 100 mnkr i resultat.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 

 

 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 10 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 75 

De kommunala bolagens årsredovisningar för 2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Ombuden vid de hel- och delägda kommunala bolagens (Kommunhuset i Värmdö 

AB, Värmdö Hamnar AB inklusive dotterbolag, Värmdö Bostäder AB, 

Gustavsbergbadet AB samt Gustavsbergs Porslinsmuseum AB) årsstämmor får i 

uppdrag att vid respektive ordinarie årsstämma 2016 rösta i enlighet med av 

revisorerna tillstyrkta förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkningar, 

- disposition av bolagets fria kapital enligt den fastställda balansräkningen, samt 

- ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2015 års 

förvaltning. 

2. Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2015 för Kommunhuset 

i Värmdö AB, Värmdö Hamnar AB inklusive dotterbolag, Värmdö Bostäder AB, 

Gustavsbergbadet AB samt Gustavsbergs Porslinsmuseum AB. 

3. Kommunstyrelsens beslut gällande prövning av de kommunala bolagens 

verksamhet avseende kompetens- och ändamålsenlighet anmäls. 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

4. Kommunens hel- och delägda aktiebolag – Kommunhuset i Värmdö AB, Värmdö 

Bostäder AB, Värmdö Hamnar AB, Gustavsbergsbadet AB, samt Gustavsbergs 

Porslinsmuseum AB – har bedrivit sina verksamheter i enlighet med det fastställda 

kommunala ändamålet för respektive bolag och inom ramen för de kommunala 

befogenheterna. 

 
Beslutsnivå 

1-3 kommunfullmäktige 

4 kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

De kommunala bolagen har inkommit med sina årsredovisningar för 2015, inför god-

kännande av respektive bolags årsstämma.  

I samband med hanteringen av bolagens årsredovisningar prövar kommunstyrelsen, i 

enlighet med kommunallagens 6 kap 1a §, om den verksamhet som bedrivits i de kom-

munala bolagen varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 

inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 
Handlingar i ärendet 

De kommunala bolagens årsredovisningar för 2015, SALS 2016-03-24 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) att beslutspunkt 1, första strecksatsen ska formuleras: 
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- Fastställelse av resultat och balansräkningar efter att koncernbolagets dotterbo-

lags resultat före bidrag balanseras mot varandra även för 2015, 

 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget och avslag på Lindströms 

ändringsyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller en-

ligt Lindströms yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända 

förslaget. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder det utsända förslaget röstar ja, den som biträder Lindströms yr-

kande röstar nej,” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (L), Fredrik 

Sneibjerg (L), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pet-

tersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Magnus Danielsson 

(S), Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster enligt det utsända för-

slaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att inte medge att dotterbolagens re-

sultat före bidrag balanseras mot varandra även för 2015. Skälen är flera för att göra 

detta redan i år och bespara skattebetalarna i Värmdö stora belopp: 1) avtalet mellan 

Värmdö kommun och Gustavsbergsbadet AB ger möjlighet att ge ett lägre belopp än 

det av kommunfullmäktige fastställda maximala driftsbidraget, 2) bolagets auktorise-

rade revisor ser inga affärsmässiga skäl att avstå, 3) det är förenligt med såväl ägardi-

rektiv som kommunal- och skatterättsliga regler.” 

 

Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt Lindströms yr-

kande om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 76 

Storstockholms brandförsvars årsredovisning 2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Årsredovisningen fastställs. 

2. Direktionens ledamöter och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas ansvars-

frihet för 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Storstockholms brandförsvar (SSBF) är ett kommunalförbund med tio medlemskom-

muner, varav Värmdö är en. 

 

Förbundets direktion har godkänt årsredovisningen för 2015 och föreslår medlems-

kommunernas förbundsfullmäktige att fastställa densamma. Revisorerna tillstyrker re-

spektive fullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för direktionens ledamöter samt de en-

skilda ledamöterna i denna. 

 
Handlingar i ärendet 

Storstockholms brandförsvars årsredovisning 2015, SEU 2016-03-14 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0017 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 77 

Redovisning av hur partistödet använts 2015 samt beslut 
om utbetalning av partistöd för 2016 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Partiernas redovisning av partistödets användning för år 2015 godkänns. 

2. Partistöd för år 2016 ska utbetalas till partierna enligt reglementet för partistöd 

innebärande: 

 

Moderaterna 293 000 kr 

Socialdemokraterna 265 000 kr 

Liberalerna 125 000 kr 

Miljöpartiet 125 000 kr 

Sverigedemokraterna 111 000 kr 

Centerpartiet 83 000 kr 

Kristdemokraterna 83 000 kr 

Vänsterpartiet 69 000 kr 

 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Partierna ska varje år redovisa hur det kommunala partistödet används. Redovisningen 

ska ligga till grund för beslut om utbetalning av partistöd för kommande år. 

Samtliga partier har inlämnat redovisningar. Nu föreslås att partistöd utbetalas för år 

2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Redovisning av hur partistödet använts 2015 samt beslut om utbetalning av partistöd 

2016, SALS 2016-03-23 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0001 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 78 

Inriktning för budgetarbetet 2017 och ramar 2018 - 2019 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förvaltningens skrivelse godkänns som utgångspunkt för kommunens arbete med bud-

get 2017 och ramar 2018 – 2019. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till inriktning för budgetarbetet redogör för ekonomiska utgångspunkter som 

ekonomiskt resultat, soliditet, demografiska förändringar samt omvärldsfaktorer som 

konjunkturläge. Vidare redovisas finansiella mål enligt Värmdö kommuns riktlinjer 

för god ekonomisk hushållning. 

 
Handlingar i ärendet 

Inriktning för budgetarbetet 2017, ramar 2018 – 2019, SEU 2016-03-29 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna deltar inte i beslutet med hänvisning till att vi inte tycker att 

Värmdö kommun har en väl fungerande budgetprocess. Under ett antal år har vi drivit 

på för att förändra kommunens budgetprocess. Vid behandlingen av förra årets budget 

beslöt kommunfullmäktige dessutom om en översyn av budgetprocessen. Vid ett antal 

tillfällen har det varit möten där processen har diskuterats men dessvärre har processen 

inte förändrats annat än på marginalen. Vi anser att kommunen bör ha en process som 

utgår från verksamhetsmål och nämnderna, inte tvärtom. Först bör målen för verksam-

heterna fastställas, därefter resurser tilldelas i ett förslag som sedan behandlas i respek-

tive facknämnd som är bäst skickade att bedöma förutsättningarna att nå målsättning-

arna med angivna medel. Då ges nämnderna möjlighet att både ta få och ta det ansvar 

som fullmäktige gett dem. Att kalla nämndernas beslut om att nämnden i fråga ”tagit 

del av kommundirektörens förslag till budget” är inte seriöst. Vi tycker därför att såväl 

budgetprocess som inriktning bör diskuteras utifrån de förutsättningarna.” 

 

Filip Joelsson (MP) deltar inte i beslutet. 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

Samtliga nämnder 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0053 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 79 

Prövning av Ateljéföreningens G-studions bud 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 
1. Kommunen är beredd att teckna avsiktsförklaring med G-studion med 

utgångspunkt från budet på 20 mnkr.  

2. Kommunen kan inte acceptera ett borgensåtagande. 

3. Kommundirektören ges i uppdrag att godkänna avsiktsförklaringen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Ateljéföreningen G-studion har anmält att man är intresserad att förvärva G-studion 

och Dekorhuset för 20 mnkr om kommunen går in som borgenär för de banklån före-

ningen kommer att ta för att finansiera förvärvet av fastigheten. Kommunen är beredd 

att göra en avsiktsförklaring om försäljning av G-studion och Dekorhuset, men kan 

inte tillgodose önskemålet om ett borgensåtagande.  

 
Handlingar i ärendet 

Prövning av Ateljéföreningen G-studions bud, SALS 2016-03-21 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar att beslutspunkt 2 formuleras: 

 

2. Kommunen accepterar ett tidsbegränsat borgensåtagande. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar att förvaltningen får i uppdrag att undersöka möjligheterna 

och intresset kring att låta G-studions ateljéförening att teckna ett långsiktigt arrende-

avtal med hembudsrätt, som alternativ till ett köp. 

 

Monica Pettersson (M), Andes Gullander (FP) och Jan Dolk (KD) yrkar bifall till det 

utsända förslaget och avslag på yrkandena från Lindström och Joelsson. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beträffande p. 1 och 3 beslutar enligt det ut-

sända förslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beträffande p. 2 beslutar enligt det utsända 

förslaget eller enligt Lindströms yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar en-

ligt det utsända förslaget. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder det utsända förslaget röstar ja, den som biträder Lindströms yr-

kande röstar nej.” 
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Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (L), Fredrik 

Sneibjerg (L), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Filip Joelsson (MP), Thorulf Empfe-

vik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Magnus Danielsson 

(S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med nio ja-röster mot fyra nej-röster enligt det utsända för-

slaget. 

 

Ordföranden frågar om Joelssons yrkande bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att inte bevilja kommunal borgen för 

Ateljéföreningens finansiering av köpet av G-studion och Dekorhuset. Vi instämmer 

inte med att borgen i det här fallet skulle vara stöd till enskilda näringsidkare eftersom 

ateljéföreningen skulle bilda en ekonomisk förening utan vinstintresse. Vi lämnar an-

nat stöd till ateljisterna och näringslivsföreningar. Därför brister argumentationen från 

Alliansen. Ateljéföreningens verksamhet är central för Gustavsbergs varumärke. Det 

är av största vikt för Värmdö att verksamheterna och det historiska arvet hålls vid liv. 

Genom sin verksamhet är de inte bara viktiga för besöksnäringen och Värmdös nä-

ringsliv; i föreningen verkar några landets främsta konstnärer med internationell rykt-

barhet. Det blir alltså också en viktig kulturpolitisk gärning. Kulturhuset som ska eta-

bleras i grannhuset ska dessutom bära namnet ”Porslinsfabriken”. Om vi inte gör allt 

för att se till att vi kan ha kvar porslinstillverkning i området, urvattnas även en av tan-

karna med kulturhuset, som var just att kunna visa upp och sälja konstnärernas alster. 

Vår policy för borgensärenden ger oss dessutom möjligheter att bevilja borgen i sådan 

här fall. Eftersom vi också tar fastigheten i pant vid borgen tar vi ingen ekonomisk 

risk, som när Alliansen beviljade borgen för ett ännu inte färdigbyggt idrottshus. Om 

inte föreningen klarar att hantera lånekostnaden, kommer kommunen att ta över fastig-

heten. Skulle verksamheterna av någon anledning behöva läggas ned, kan kommunen 

då använda husen till något annat eller sälja dem vidare. I och med att vi inte beviljar 

borgen, kommer ateljisterna sannolikt inte att kunna stå fast vid sitt bud och då faller 

deras bud och vi har ingen köpare. I det skedet är vi beredda att titta på andra lös-

ningar, som till exempel att helt enkelt fortsätta äga huset och hyra ut till Ateljéföre-

ningen eller ge föreningen möjlighet att teckna arrendeavtal.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt Lindströms yr-

kande om han varit beslutande vid dagens möte. 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 19 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 2016KS/0055 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 80 

Balanslista för motioner 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Beredningstiden för samtliga motioner förlängs till den 31 oktober 2016. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Balanslistan för inte färdigberedda motioner behandlas av fullmäktige två gånger per 

år. Nu upprättad balanslista redovisar läget efter kommunfullmäktiges februarimöte. 

Balanslistan för motioner, till och med den 2 september 2015, omfattade 39 motioner, 

varav fyra därefter har behandlats av kommunfullmäktige. Utöver detta har fyra mot-

ioner dragits tillbaka av respektive motionär. Nio motioner har tillkommit sedan ba-

lanslistan i september, vilket innebär att föreliggande balanslista omfattar 40 motioner.  

Beredningstiden för samtliga motioner som inte har behandlats av kommun-fullmäk-

tige föreslås förlängas till den 31 oktober 2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Balanslista för motioner, SALS 2016-03-01 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 

 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 20 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 2015KS/0536 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 81 

Socialnämndens ej verkställda beslut inom tre månader – 
kvartal 4/2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Socialnämndens redovisning godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt socialtjänstlagen ska socialnämnden rapportera beslut som inte verkställts inom 

tre månader från beslutet till Inspektionen för vård och omsorg, revisorer och kom-

munfullmäktige. 

 

Socialnämnden verkställde samtliga beslut under kvartal 4 år 2015. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 4 år 

2015, SALS 2016-02-29 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0157 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 82 

Digital agenda för Värmdö kommun 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Förslaget till digital agenda antas. 

2. E-policy och policy för informations- och kommunikationsteknologi för 

Värmdö kommun upphävs. 

3. Finansieringsförslag redovisas i samband med förvaltningens förslag till bud-

get för 2017. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

En digital agenda för Värmdö kommun föreslås antas för att ersätta två befintliga styr-

dokument. Den digitala agendan är till stor del inriktad på att vara ett ramverk för hur 

Värmdö kommun ska arbeta med digitaliseringsfrågor på ett medvetet och systema-

tiskt sätt.  

 
Handlingar i ärendet 

Digital agenda för Värmdö kommun, SALS 2016-03-17 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0200 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 83 

Process för rekrytering av ny kommundirektör 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunstyrelsen tillsätter en beredningsgrupp för rekrytering av ny kommun-

direktör. Gruppen består av en representant från varje politiskt parti med repre-

sentation i kommunstyrelsen. 

2. Beredningsgruppens ordförande är kommunstyrelsens ordförande. 

3. Till gruppen som beredningssekreterare knyts sektorschefen för administration, 

ledning och service, Frida Nilsson Ragnarsson. 

4. Beredningsgruppen ska ha följande sammansättning: 

 

Monica Pettersson (M), ordförande 

Marie Bladholm (M) 

Fredrik Sneibjerg (L) 

Anders Josephson (KD) 

Ina Ununger (C) 

Mikael Lindström (S) 

Hanna Thorell (MP) 

Mats Skoglund (V) 

Christer Löfving (SD) 

 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Nuvarande kommundirektör Stellan Folkessons förordnande avslutas den 31 januari 

2017. Han har avböjt en förlängning av sitt förordnande. 

 

Nu föreslås att en beredningsgrupp tillsätts för att bl.a. ta fram ett förslag till kravprofil 

för kommande kommundirektör. 

 
Handlingar i ärendet 

Process för rekrytering av ny kommundirektör, kommundirektören 2016-03-21 

 
Sändlista 

KLG 

KSO 

 

_______ 
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Dnr 14KS/0124 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 84 

Upphandling av om- och tillbyggnad av del av före detta 
hushållsporslinsfabriken i Gustavsbergs hamn till 
upplevelsecenter/kulturhus 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Avtal tecknas med MVB Öst AB 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Programhandlingar har utarbetats och upphandling genomförts i syfte att genomföra 

om- och tillbyggnad av del av före detta hushållsporslinsfabriken i Gustavsbergs hamn 

till upplevelsecentrum. 

 

Vid kommunstyrelsens sammanträde redovisas inkomna anbud, upphandlingsproto-

koll och förslag till tilldelningsbeslut 

 
Handlingar i ärendet 

Upphandling av om- och tillbyggnad av del av före detta hushållsporslinsfabriken i 

Gustavsbergs hamn till upplevelsecenter/kulturhus, SALS 2016-02-29 

Upphandlingsprotokoll och förslag till tilldelningsbeslut 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna i Värmdö är positiva till att vi äntligen kommer framåt med vårt 

nya kulturhus då det kommer rymma många viktiga verksamheter för Värmdös unga 

och Gustavsbergs konst- och porslinsarv och därför ställer vi oss bakom beslutet. Där-

emot ser vi fortfarande med oro på att det fortfarande bara är avsatt 175 miljoner kro-

nor trots att kalkylen för det förslag som nu byggs är på 215 miljoner kronor. När 

Kommunstyrelsen gav kommundirektören i uppdrag att genomföra upphandlingen yr-

kade vi Socialdemokrater på att det utöver Murmans skulle tas fram programhand-

lingar för ytterligare ett arkitektförslag– en kombination av förslagen från Utopia och 

Ljungs – inför upphandlingen. På det viset skulle Värmdös medborgare och vi politi-

ker få två tydliga alternativ och prislappar att ta ställning till. Vi finner det också märk-

ligt att kommunstyrelsen ännu inte påbörjat det utredningsuppdrag som fullmäktige i 

december beslutade om gällande torkhuset, särskilt då resultatet av denna utredning 

kan tänkas påverka utformningen av kulturhuset.” 
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Sändlista 

KLG 

Kultur- och fritidsnämnden 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0088 

 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 85 

Kommungemensam dokumenthanteringsplan för 
personalhandlingar 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Den kommungemensamma dokumenthanteringsplanen för personalhandlingar 

godkänns. 

2. Dokumenthanteringsplanen gäller för samtliga förekommande handlingar inom 

personalområdet i Värmdö kommun. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt arkivlagen ska myndigheter ordna sina allmänna handlingar genom att upprätta 

en systematisk arkivförteckning, en så kallad dokumenthanteringsplan. 

En satsning har gjorts under hösten/vintern 2015/2016 med att centralisera hanteringen 

av personalhandlingar, för att tillgodose arkivlagens krav på insyn i allmänna hand-

lingar, rättssäkerhetsskäl, juridiska och administrativa behov samt forskningens behov. 

Den kommungemensamma dokumenthanteringsplanen för personalhandlingar gäller 

för samtliga av kommunens verksamheter och enheter och ersätter de delar som rör 

personalhandlingar i tidigare beslutade dokumenthanteringsplaner.  

 
Handlingar i ärendet 

Kommungemensam dokumenthanteringsplan för personalhandlingar, SALS 2016-03-

17 

 
Sändlista 

KLG 

Författningssamling 

Personalavdelning 

 

_______ 
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Dnr 16KS/0160 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 86 

Deltagande i samt val till Race for the Baltic 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Värmdö kommun deltar i Race of the Baltic. 

2. Återrapportering till kommunstyrelsen och utvärdering ska ske efter avslutat 

projekt 2017. 

3. Ina Ununger utses som Värmdö kommuns representant i Race for the Baltic. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

En förtroendevald representant föreslås utses för Värmdö kommuns deltagande i pro-

jektet Race for the Baltic. En tjänstemannarepresentant kommer att utses av kommun-

direktören. 

 

Projektet syftar till att förbättra vattenkvaliteten i Östersjön och skapa en attraktiv reg-

ion för medborgare och näringsliv.  

 
Handlingar i ärendet 

Val till Race for the Baltic, SALS 2016-03-17 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S), Monica Pettersson (M), Jan Dolk (KD) och Filip Joelsson (M) 

föreslår att beslutet kompletteras med: 

 

1. Värmdö kommun deltar i Race of the Baltic. 

2. Återrapportering till kommunstyrelsen och utvärdering ska ske efter avslutat 

projekt 2017. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Lindström m.fl. 

och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 

Ordföranden frågar om Ina Ununger (C) kan utses till kommunens representant i Race 

of the Baltic och finner att Ununger utses. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Ärendet om ”Race for the Baltic” har hanterats olyckligt och till synes oförenligt med 

kommunstyrelsens reglemente och vår delegationsordning. Vi är därför glada att Alli-

ansen gick med på vårt förslag om att först formellt besluta att vi ska vara med, innan 

vi utser företrädare. Det är också bra att vi är tydliga med att det nu blir en uppföljning 

av uppdraget. Vi konstaterade samtidigt att vi så sent som 2014 gick med i ett annat 

Östersjösamarbete, ”Östersjöutmaningen”. Därför är det extra viktigt att vi snart börjar 
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utvärdera hur många samarbeten och sammanslutningar vi är med i och hur de gagnar 

värmdöborna.” 

 
Sändlista 

I Ununger 

Race for the Baltic 

Troman 

Personalavdelning 

Valpärm 

 

_______ 
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Dnr 15KS/4 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 87 

Antagande av detaljplan för del av Stavsnäs 1:407 m.fl. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Granskningsutlåtande för del av Stavsnäs 1:407 m.fl. godkänns. 

2. Detaljplan för del av Stavsnäs 1:407 m.fl. antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplanen syftar till att planlägga ett nytt område med sex nya enbostadshus samt 

ge ökad byggrätt för fyra befintliga och idag detaljplanelagda bostadsfastigheter. Alla 

tio bostadsfastigheterna kommer att förses med kommunalt vatten och spillvatten 

(VS). 

 

Detaljplanen har varit ute på granskning mellan den 22 december 2015 - 25 januari 

2016.  

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, ”Antagande av detaljplan för del av Stavsnäs 1:407 m.fl.”, 2016-02-

24. Plankarta. Planbeskrivning. Granskningsutlåtande. Samrådsredogörelse. Fastig-

hetsförteckning. Dagvattenutredning. Naturinventering. Trafikutredning. Rishänsyn 

vid planering av ny bebyggelse. Arkeologisk utredning. 

KSPUs beslut 2016-03-22, § 11 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) och Anders Gullander (L) yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0073 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 88 

Yttrande över förslag om förbättrad framkomlighet för 
stombusstrafik  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Yttrandet godkänns. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att teckna en avsiktsförklaring samt ombe-

sörja ansökan av statsbidrag och budgetering av medel i budget 2017 med ut-

blick mot 2018 och 2019 för åtgärder som kommunen prioriterar 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Trafikverket och Trafikförvaltningen genomför i samverkan med länets kommuner 

åtgärdsvalsstudier av stomnätstrafiken. Förbättrad framkomlighet i stomnätet, stråk 5 

(Nacka trafikplats – Hemmesta vägskäl), visar att man genom en del insatser i 

trafikmiljön kan skapa restidsvinster på 8-9 minuter i vardera riktningen under 

rusningstrafik. För genomförande av åtgärder föreslås att parterna gemensamt tecknar 

en avsiktsförklaring. 

 

Värmdö kommun åtar sig genom avsiktsförklaringen att genomföra de åtgärder som 

kommunen finner kostnadseffektiva och för vilka kommunen kan erhålla 50 procent i 

statsbidrag. Av kommunens yttrande framgår vilka åtgärder som föreslås prioriteras. 

 
Handlingar i ärendet 

Förbättrad framkomlighet för stombusstrafik i delen Nacka tpl – Hemmesta vägskäl, 

del av stråket Slussen – Nacka – Hemmesta, SALS 2016-03-21 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KLG 

Trafikverket, region Stockholm 

 

_______ 

 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 30 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 2016KS/0114 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 89 

Yttrande över samrådsunderlag om 
ambulanshelikopterflygplats i Mölnvik 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har fått möjlighet att yttra sig över samrådsunderlag från Stock-

holms läns landsting (SLL) angående ansökan till Länsstyrelsen om tillstånd för en 

ambulanshelikopterflygplats för motordrivna luftfartyg, där mer än 500 flygrörelser 

per kalenderår äger rum. Ansökan enligt 9 kap. miljöbalken avser:  

 10 000 flygrörelser per år 

 en helikopter som är i drift året om dygnet runt 

 ytterligare en helikopter som är i drift året om mellan 07.00-19.00. 

 

Värmdö kommun anser att samhällsnyttan med lokaliseringen av ambulanshelikopter-

verksamheten ska prioriteras och att de olägenheter som framför allt bullret från flyg-

platsen orsakar inte bör utgöra något hinder för fortsatt verksamhet. Värmdö kommun 

ställer sig bakom Stockholms läns landstings ansökan. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över samrådsunderlag om ambulanshelikopterflygplats i Mölnvik, SALS 

2018-03-02 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S), Ina Ununger (C), Filip Joelsson (MP), Thorulf Empfevik (SD), 

Jan Dolk (KD), Anders Gullander (L) och Marie Bladholm (M) yrkar bifall till försla-

get. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna yrkade bifall till yttrandet eftersom vi anser att landstingsheli-

kopterns placering i Värmdö är extremt viktig, inte bara för vår kommun utan för hela 

Stockholmsområdet. Placeringen i Mölnvik är inte optimal sett ur alla aspekter, men 

vår sammanvägda bedömning är i nuläget att den är bättre än att vi ska vara utan heli-

kopterverksamheten. Närheten till räddningstjänsten väger framför allt tungt. Vi tar 

ändå medborgarnas upplevda bullerstörningar på allvar. Därför tycker vi det är bra att 
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Länsstyrelsen nu prövar tillståndet. Om det skulle visa sig att Mölnvik inte fungerar, 

kommer vi att anstränga oss för att medverka konstruktivt till att hitta en ny placering. 

Skulle Mölnvik accepteras hoppas vi att operatören och Landstinget kan föra en klok 

dialog med invånare som störs för att hitta bullerdämpande lösningar, men också att 

operatören i görligaste mån respekterar angivna flygkorridorer.” 

  

Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt yrkandet från 

Lindström m.fl. om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 

 
Sändlista 

Stockholms läns landsting 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0067 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 90 

Yttrande över utredning om obligatoriskt förarbevis för 
vattenskoter 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunen lämnar följande yttrande: 

 

”Värmdö kommun har beretts tillfälle att yttra sig om utredning om obligatoriskt förar-

bevis för vattenskoter, dnr. N2014/03447/MRT. Värmdö kommun har följande syn-

punkter: 

Värmdö kommun delar inte Regeringskansliets bedömning att genom införande av ob-

ligatoriskt förarbevis för vattenskoter uppnå en ökad förståelse för sjöregler, beteende 

till sjöss och att miljöpåverkan kan minska. 

Syftet med att införa ett obligatoriskt förarbevis för vattenskoter är bland annat att öka 

förståelsen för hur vattenskoteråkandet påverkar omgivningen och också öka egna sä-

kerheten. Det finns redan idag lagliga möjligheter att vidta åtgärder genom till exem-

pel sjölagen, sjötrafikförordningen och brottsbalken. 

Stor tveksamhet finns också mot att införa en obligatorisk särreglering som endast be-

rör vattenskotrar och därmed få olika förarbevis för olika fritidsbåtar. Vattenskotern 

betraktas i sjölagen på samma sätt som andra fritidsbåtar under 12 meters längd och 4 

meters bredd och då bör samma lagstiftning gälla för samtliga dessa fritidsbåtar. 

Slutligen vill vi framhålla att införande av en åldersgräns på till exempel 16 år kan 

vara positivt dels med tanke på den mognadsgrad man uppnått vid den åldern och dels 

för att erhålla en enhetlighet med framförandet av andra fordon som fyrhjuling, snö-

skoter, terränggående fordon och vissa mopeder.” 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Regeringskansliets utredning om obligatoriskt förarbevis för vattenskoter har remitte-

rats till Värmdö kommun för yttrande.  

Utredningen har initierats mot bakgrund av att användningen av vattenskotrar de sen-

aste åren har ökat. I takt med detta har vissa problem identifierats såsom störande 

och/eller obetänksamma beteenden, buller i samband med s.k. buskörning samt påver-

kan på den marina miljön.  

I förslag till yttrande framförs att Värmdö kommun ställer sig positiv till ett införande 

av obligatoriskt förarbevis för vattenskoter och delar bedömningen att en ökad förstå-

else för sjöregler, beteende till sjöss och miljöpåverkan kan minska störande inslag 

från vattenskotrar. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över utredning om obligatoriskt förarbevis för vattenskoter, SALS 2016-03-

22 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 33 av 38 

Kommunstyrelsen 2016-04-13 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till Alliansens förslag att kommunen antar följande 

yttrande: 

 

”Värmdö kommun har beretts tillfälle att yttra sig om utredning om obligatoriskt förar-

bevis för vattenskoter, dnr. N2014/03447/MRT. Värmdö kommun har följande syn-

punkter: 

Värmdö kommun delar inte Regeringskansliets bedömning att genom införande av ob-

ligatoriskt förarbevis för vattenskoter uppnå en ökad förståelse för sjöregler, beteende 

till sjöss och att miljöpåverkan kan minska. 

Syftet med att införa ett obligatoriskt förarbevis för vattenskoter är bland annat att öka 

förståelsen för hur vattenskoteråkandet påverkar omgivningen och också öka egna sä-

kerheten. Det finns redan idag lagliga möjligheter att vidta åtgärder genom till exem-

pel sjölagen, sjötrafikförordningen och brottsbalken. 

Stor tveksamhet finns också mot att införa en obligatorisk särreglering som endast be-

rör vattenskotrar och därmed få olika förarbevis för olika fritidsbåtar. Vattenskotern 

betraktas i sjölagen på samma sätt som andra fritidsbåtar under 12 meters längd och 4 

meters bredd och då bör samma lagstiftning gälla för samtliga dessa fritidsbåtar. 

Slutligen vill vi framhålla att införande av en åldersgräns på till exempel 16 år kan 

vara positivt dels med tanke på den mognadsgrad man uppnått vid den åldern och dels 

för att erhålla en enhetlighet med framförandet av andra fordon som fyrhjuling, snö-

skoter, terränggående fordon och vissa mopeder.” 

 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till S-gruppens förslag att kommunen antar följande 

yttrande: 

 

”Det finns ett lagförslag om krav på obligatoriskt förarbevis för vattenskotrar. Värmdö 

kommun delar inte utredarens slutsats. 

 

Det saknas goda skäl att kräva obligatoriskt förarbevis för vattenskoter när andra fri-

tidsbåtar inte har det kravet. I sjölagen betraktas vattenskoter på samma sätt som andra 

fritidsbåtar under 12 meters längd och 4 meters bredd. Då bör lagstiftningen också 

vara densamma. 

 

Vattenskotrar är inte mer olycksdrabbade än andra båtar, visar statistiken. Vid de all-

varliga olyckor som har inträffat i samband med vattenskoterkörning, har själva sko-

tern inte haft med utgången av olyckan att göra. Det har i stället berott på avsaknad av 

flytväst och en kollision (där kollisionen i sig skapade konsekvenserna). 

 

Vattenskotrar ger inte heller mer negativ miljöpåverkan än andra båtar - snarare tvär-

tom. Motorerna är numera renare, tystare och bränslesnålare än i konventionella båtar. 

 

Den negativa miljöpåverkan som skulle kunna uppstå är att vattenskotern, som är mera 

grundgående än vanliga fritidsbåtar, kan ta sig in i känsligare områden. Men då är det 

enligt vår mening bättre att stärka skyddet av dessa områden än att kräva förarbevis. 

 

Utredaren vill också ha en högre lägsta ålder för förarbevis för vattenskoter (15 år i 

stället för 12 år), inte heller här ser vi skäl till särlagstiftning. De allvarliga olyckor 
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som sker till sjöss där fritidsbåtar är inblandade beror i de allra flesta fall på någon av 

tre saker: avsaknad av flytväst, onykterhet eller bristande sjövett. Det sistnämnda 

skulle möjligen kunna förbättras med obligatoriska krav på nautisk kompetens, men 

det gäller i så fall alla typer av fritidsbåtar. 

 

Det största problem som upplevs med vattenskoter är hur de används, främst så kallad 

buskörning. Det kan störa kringboende eller andra som nyttjar skärgården som rekreat-

ionsplats. Även vattenskotrarnas fartresurser kan upplevas som riskabla. De har väl-

digt kraftiga motorer i förhållande till sin storlek och går att köra mycket fort. 

 

För att åtgärda dessa problem finns effektivare och bättre åtgärder. 

 

1) Komplettera regelverket som skiljer fritidsbåtar från fritidsfartyg (som har krav på 

nautisk kompetens) med ett moment som gäller just fart. Sjöpolisen har talat om en 

gräns på 35 knop för att få köra utan förarintyg. 

 

2) Ge sjöpolisen och Kustbevakning de resurser de behöver för att göra sitt jobb och se 

till att den lagstiftning vi redan har efterlevs. 

 

3) Inför i stället en lag om obligatorisk flytväst till sjöss. Det skulle rädda hälften av de 

som omkommer till sjöss årligen.” 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till det utsända förslaget till yttrande att kommunen 

ska ställa sig positiv till ett införande av obligatoriskt förarbevis för vattenskoter. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget, enligt 

Lindströms yrkande eller enligt Petterssons yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt Petterssons yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt yrkandet från 

Lindström om han varit beslutande vid dagens sammanträde 

 
Sändlista 

Näringsdepartementet 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 91 

Delgivningar 
 

 Synpunkter på vindkraftspark Almagrundet – Peter Tränk 

 Svar på förfrågan från Astma och Allergiföreningen Sydost 

 Skrivelse om rökfritt Sverige – Tobaksfakta m.fl. 

 Artikel om porslinets betydelse för Gustavsberg – Ralf Boström 

 Värmdö kommuns syn på medverkan i Sverigeförhandlingen – KSO 

 CESAM-protokoll 2016-03-02 och 2016-03-32 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 92 

Delegationsbeslut 
 

 Beslut om grannyttrande i ärende BYGG.2016.312 

 Beslut om grannyttrande i ärende BYGG.2016.39 

 Dispens från alkoholförtäring i kommunens lokaler 

 Nyanställda januari – februari 2016 

 Beslut om att inleda arbete med exploateringen av Djurö 4:374 

 Beslut om att godkänna ny arrendator Malma 1:8 

 Beslut om markupplåtelse för jordkabel Ösby 1:65 

 Beslut om godkännande av intrångsersättning 

 Beslut om utlämnande av allmän handling 

 Kostnadsavtal för förplanering inför detaljplaneläggning 21675 Östra Ekedal 

 Beslut om markupplåtelse samt godkännande av intrångsersättning 

 Tjänsteförrättande sektorschef 

 Tillfälligt förordnande som personalchef 

 Nystartjobb Kostenheten 

 Tjänsteförrättande avdelningschef på kansli- och utredningsavdelningen 

 Delegationsbeslut vid samråd med Lantmäteriet nr 644 – 663/2016 

 

_______ 
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Dnr 13KS/631 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 93 

Svar på motion (S) om förskola i Charlottendal 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Karin Aaseby m.fl. (S) har i en motion föreslagit att kommunen ska bygga en frilig-

gande förskola med 100 platser och adekvata utomhuslekytor på förskoletomten vid 

Charlottendal. Med anledning av att ny förskola planeras i Charlottendal föreslås mot-

ionen anses besvarad.  

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om förskola i Charlottendal, SALS 2016-02-11 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/313 Kommunstyrelsen 2016-04-13 § 94 

Svar på motion (S) om pedagogiskt utvecklingsnav i 
Värmdö – Pedagog Värmdö 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet bordläggs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Karin Aaseby m.fl. (S) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska utforma för-

slag på ett forum för fortbildning, kollegialt lärande, kvalitetsutveckling och utveckl-

ing av undervisning samt utforma förslag på en gemensam resurspool för elevhälsan 

benämnt Pedagog Värmdö. 

I Värmdö kommun pågår projekt och fortlöpande kvalitetsarbete som syftar till att ut-

veckla kvalitet inom förskola, grundskola, särskola och gymnasium som exempelvis 

konferenser om kollegialt lärande, digitala verktyg, gemensam utvecklingsdag och äm-

nesnätverk. Skolinspektionen har under hösten 2015 genomfört en regelbunden tillsyn 

av bl.a. elevhälsan i Värmdö kommun. Under juni månad 2016 kommer utbildnings-

nämnden att redovisa genomförda åtgärder avseende tillgång till elevhälsa för elever i 

förskoleklass och grundskola till Skolinspektionen.  

Motionen föreslås avslås.  

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om pedagogiskt utvecklingsnav i Värmdö – Pedagog Värmdö, 

SALS 2916-02-11 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar att ärendet bordläggs. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om bordläggningsyrkandet bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KS 

 

_______ 

 

 

 

  

 


